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2023-06-13 

§ 1 
Närvarande  

Beslut  
Närvaro tas och fastställs i enlighet med sida 1 av protokollet. 
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2023-06-13 

§ 2 
Val av justerare  

Beslut  
Äldrenämnden utser vice ordförande Nike Örbrink (KD) att justera 
protokollet jämte ordförande Robert Mjörnberg (V) 
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2023-06-13 

§ 3 
Anmälan av protokollsjustering ÄN 5/2023-05-23  
ALD 2023/31 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/31-9 Äldrenämndens protokoll 2023-05-23 
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2023-06-13 

§ 4 
Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning  

Beslut  
Äldrenämnden fastställer den utsända föredragningslistan. 
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2023-06-13 

§ 5 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare  
Inga skrivelser har inkommit. 
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§ 6 
Äldredirektörens information/presentation  
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2023-06-13 

§ 7 
Tertialrapport 1 2023 för Äldrenämnden  
ALD 2023/51 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner tertialrapport 1, med bilagor, och 
överlämnar den till kommunstyrelsen. 
 
Äldrenämnden ansöker, hos kommunstyrelsen, om medel för en 
särskild kompetensutvecklingsinsats (KUS) enligt bilaga 2 av en 
summa om 0,3 mnkr. 
 
Äldrenämnden begära en budgetjustering, hos kommunstyrelsen, 
om 12,7 mnkr avseende investeringar, dels för en ökad anskaffning 
av digitala trygghetslarm och dels för inventarier i de nya lokalerna 
i Älvsjö. 
  

Särskilt uttalande 
Thomas Wihlman (C) lämnar ett särskilt uttalande från 
Centerpartiet. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 

Nike Örbrink (KD) föreslår att nämnden beslutar enligt förslaget 
från Kristdemokraterna. 

Hugo Laigar (M) och Anette Hellström (M) föreslår att nämnden 
beslutar enligt förslaget från Moderaterna. 

Margita Jacobsson (L) föreslår att nämnden beslutar enligt förslaget 
från Liberalerna. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutat i enlighet med förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/51-1 Tjänsteutlåtande Tertialrapport 1 2023 för 
äldrenämnden 

 ALD 2023/51-1.1 7. Bilaga 1 - Blankettset - ÄN T1 2023 
 ALD 2023/51-1.2 7. Bilaga 2 - Ansökan om KUS-medel 
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 ALD 2023/51-1.3 7. Bilaga 3 - Utbildningsinsatser tertial 1 
år 2023 

 ALD 2023/51-1.4 7. Bilaga 4 - Färdplan för äldreomsorgens 
utveckling 2023 T1 ÄN 
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Äldrenämnden 13 juni 2023 
 
Ärende 7 
Dnr: ALD 2023/51 
 
Tertialrapport 1 2023 för 
Äldrenämnden 
 
Nike Örbrink (KD) 

 
 
Förslag till beslut 
 

1. Att delvis godkänna Tertialrapport 1 2023 för Äldrenämnden, 
2. Att därutöver anföra följande 

 
Äldreomsorgen står inför stora utmaningar de närmsta årtiondena. Gruppen över 80 år 
beräknas att fördubblas fram till 2040, samtidigt som befolkningen i arbetsför ålder endast 
kommer att öka marginellt under samma tid. Det krävs därför stora investeringar och 
utvecklande av nya arbetssätt för att kunna möta denna utmaning. Alla Stockholmare ska ha 
rätt till en värdig ålderdom med individen i centrum. Äldreomsorgen är en kommunal 
kärnverksamhet som måste värnas, prioriteras och få kosta pengar. 
  
Samtidigt som äldreomsorgen står inför rekordstora utmaningar väljer den politiska 
majoriteten att höja ersättningen till hemtjänsten med endast 1,1 % – den lägsta höjningen på 
15 år. Detta i ett läge med rekordhög inflation och där löneökningsutrymmet enligt 
Kommunals kollektivavtal satts till 4,1 % för 2023. Kristdemokraterna anser att man måste 
prioritera bättre och satsa mer på kommunal kärnverksamhet, till vilket hemtjänst tillhör. 
  
I bilaga 4 ges en överblick över inriktningen kring äldreomsorgen de kommande åren. De 
nästkommande åtta åren behöver det rekryteras 111 000 nya medarbetare, till följd av den 
skiftande demografiska trenden och stora pensionsavgångar. I ärendet lyfts behovet av 
säkerställa kompetensförsörjningen genom att rekrytera personal med rätt kompetens och att 
ge dem goda arbetsförhållanden. Kristdemokraterna saknar dock en uttalad målsättning om att 
minska antalet medarbetare per chef inom äldreomsorgen. Vi ställer oss positiva till den 
planerade översynen/kartläggningen som förvaltningen ämnar att genomföra, men skulle 
gärna sett att den görs med ambitionen att kunna minska antalet medarbetare per chef. 
  
Att bli sedd och känna förtroende för sin närmsta chef är oerhört viktigt i en verksamhet som 
äldreomsorgen, där man arbetar så nära andra människor. Färre medarbetare per chef minskar 
det avstånd som annars så lätt kan uppstå mellan chef och medarbetare. En närvarande och 
lyhörd chef kan även minska den höga personalomsättningen inom äldreomsorgen – genom 
att få alla att känna sig inkluderade och hörda på. Att skapa förutsättningarna för färre chefer 
per medarbetare tror vi är en effektiv åtgärd för att få fler att vilja kvarstå som medarbetare i 
äldreomsorgen. 
  
Vidare så anser Kristdemokraterna att hemsjukvården bör kommunaliseras för en sömlös 
omsorg utan dubbelarbete. Att sjuksköterskor som genomför omsorgsinsatser kan ha olika 
huvudmän riskerar att skapa ett splittrat intryck och förvirring hos den äldre. Det riskerar även 
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att leda till dubbelarbete genom onödigt många hembesök. Idag kan en sjuksköterska som 
utför en omsorgsinsats i hemmet ha kompetensen att utföra alla beslutade biståndsinsatser för 
den individuella äldre. Dock får inte alltid denna sjuksköterska utföra alla beslutade insatser 
vid hembesöket, då vissa insatser ligger under annat huvudmannaskap. På så sätt blir det två 
hembesök istället för ett sammanhållet hos den äldre, med allt merarbete som kommer av det. 
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Äldrenämnden 13 juni 2023 
 
Ärende 7 
Dnr: ALD 2023/51 
 
Tertialrapport 1 2023 för 
Äldrenämnden 
 
Hugo Laigar m.fl (M) 

 
 
 
Förslag till beslut 
 

1. Att delvis godkänna Tertialrapport 1 2023 för Äldrenämnden, 
2. Att därutöver anföra följande 

 
Äldreomsorgen står inför stora utmaningar de närmsta årtiondena. Gruppen över 80 år 
beräknas att fördubblas fram till 2040, samtidigt som befolkningen i arbetsför ålder endast 
kommer att öka marginellt under samma tid. Det krävs därför stora investeringar och 
utvecklande av nya arbetssätt för att kunna möta denna utmaning. Alla Stockholmare ska ha 
rätt till en värdig ålderdom med individen i centrum. Äldreomsorgen är en kommunal 
kärnverksamhet som måste värnas, prioriteras och få kosta pengar. 
  
Samtidigt som äldreomsorgen står inför rekordstora utmaningar väljer den politiska 
majoriteten att höja ersättningen till hemtjänsten med endast 1,1 % – den lägsta höjningen på 
15 år. Detta i ett läge med rekordhög inflation och där löneökningsutrymmet enligt 
Kommunals kollektivavtal satts till 4,1 % för 2023. Moderaterna anser att man måste 
prioritera bättre och satsa mer på kommunal kärnverksamhet, till vilket hemtjänst tillhör. 
  
I bilaga 4 ges en överblick över inriktningen kring äldreomsorgen de kommande åren. De 
nästkommande åtta åren behöver det rekryteras 111 000 nya medarbetare, till följd av den 
skiftande demografiska trenden och stora pensionsavgångar. I ärendet lyfts behovet av 
säkerställa kompetensförsörjningen genom att rekrytera personal med rätt kompetens och att 
ge dem goda arbetsförhållanden. Moderaterna saknar dock en uttalad målsättning om att 
minska antalet medarbetare per chef inom äldreomsorgen. Vi ställer oss positiva till den 
planerade översynen/kartläggningen som förvaltningen ämnar att genomföra, men skulle 
gärna sett att den görs med ambitionen att kunna minska antalet medarbetare per chef. I det 
fortsatta arbetet vill vi framhålla vikten av att ytterligare chefsbefattningar har en tydlig 
befattningsbeskrivning som syftar till att stärka kvalitén i omsorgen och verksamheten i stort.  
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Äldrenämnden 13 juni 2023 
 
Ärende 7 
 
Tertialrapport 1 2023 för 
Äldrenämnden 
 
Dnr ALD 2023/51 
 
Margita Jacobsson (L) 

 

Förslag till beslut 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2. Att därutöver anföra följande 

Äldreomsorgen står inför stora utmaningar de närmsta årtiondena. Gruppen över 80 år beräknas att 
fördubblas fram till 2040, samtidigt som befolkningen i arbetsför ålder endast kommer att öka 
marginellt under samma tid. Det krävs därför stora investeringar och utvecklande av nya arbetssätt för 
att kunna möta denna utmaning. Alla Stockholmare ska ha rätt till en värdig ålderdom med individen i 
centrum. Äldreomsorgen är en kommunal kärnverksamhet som måste värnas, prioriteras och få kosta 
pengar. 

För att för samhället så väl som för den äldre en samverkande hälso- och sjukvård ska fungera krävs 
tillgång till gemensamma journalsystem i de delar där kommun och region delar ansvar. Man bör 
därför se över vilka system som möjliggör för gemensam journalföring mellan staden och Region 
Stockholm. 

Den genomgångna pandemin har inte minst visat betydelsen av nära tillgång till medicinsk kompetens 
inom äldreomsorgen. Därför ser vi det som självklart att kommuner såväl som äldreboenden ska ha 
rätt att anställa läkare. Dessa medicinskt ansvariga läkare (MAL) ska tillsammans med medicinskt 
ansvarig sjuksköterska (MAS) och medicinskt ansvarig för rehabilitering (MAR) ha det medicinska 
ansvaret inom den kommunala äldreomsorgen.  

Vi instämmer med förvaltningens mål att säkerställa att tillräckligt med seniorbostäder byggs av en 
mångfald av aktörer. För att stimulera till detta måste såväl privata som idéburna verksamheter 
inkluderas.  

Under rubriken Säker vård och omsorg med hög kvalitet och gott bemötande anser vi att ett avsnitt om 
förebyggande vård bör ingå. Alla äldre på vård- och omsorgsboenden ska erbjudas dagliga sociala 
aktiviteter och utevistelser. Här har förebyggande styrketräning en given plats då balans och 
styrketräning minskar risken för fallskador och är allmänt hälsofrämjande.  

I övrigt hänvisar vi till Liberalernas budgetreservation i kommunfullmäktige. 
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Äldrenämnden 13 juni 2023 
 
Ärende 7 
Dnr: ALD 2023/51 
 
Tertialrapport 1 2023 för 
Äldrenämnden 
 
Thomas Wihlman (C) 

 
 
Särskilt uttalande 
 
I den föreliggande tertialrapporten (T1) för Äldrenämnden redovisas hur Äldreförvaltningen 
arbetat för att nå stadens mål för verksamheten. Trots att det är en beskrivning av vad som 
gjorts under en kort period och att Äldreförvaltningen inte har en utförande roll – den åligger i 
huvudsak stadsdelsnämnderna, finns det ändå anledningen att göra några påpekanden:  
 
Övergripande och helt centrala frågor som bostadsfrågan för äldre och medarbetarsituationen 
(både för befintliga medarbetare och i samband med rekrytering) behandlas i tertialrapporten i 
begränsad omfattning och det är svårt att bilda sig en uppfattning om var staden just nu 
befinner sig i relation till de övergripande målen.  
 
När revisorerna i sin årsrapport för staden pekar på att exempelvis stadsdelarna har mer än 
800 mål som verksamheten ska styras mot indikerar detta komplexiteten att dels styra dels att 
följa upp. Eller uttryckt på annat sätt: det år svårt att se skogen för bara träden. 
 
Ytterligare en relevant aspekt är om staden har en ändamålsenlig styrning inriktat på det som 
är väsentligt för stockholmarna? Om de mål som sätts i förhållande till verksamheten är 
relevant utformade? Med denna principiella inledning finns det också anledning att konstatera 
att redovisningen inte ger en tydlig bild i flera fall, det gäller exempelvis följande mål:   
 
”Äldrenämnden bidrar till ett ökat intresse för att arbeta inom Äldreomsorgen”. Här redovisas 
insatser med praktik för fem personer. Men givet äldreomsorgens rekryterings- och 
kompetensbehov blir detta en droppe i havet, och i det havet simmar ett antal andra aktörer 
som stadsdelsnämnderna och arbetsmarknadsnämnden. Här påpekar vi givetvis att 
Centerpartiet kommit med ett antal konstruktiva förslag som kunde vara värde ett bättre öde 
än vad de hittills fått.     
 
Vi noterar också att ”efterfrågan på korttidsvårdsplatser har ökat det senaste halvåret”. Hur 
mycket, blir det konsekvenser och vilka i så fall? 
 
”Ett kvalitetsutvecklingsarbete ska inledas för särskilda boenden, som omfattar bland annat 
vård, omsorg, mat, miljö, aktiviteter, byggnader och utemiljö”. Här är många frågor 
obesvarade, framförallt vad som ämnas uppnås samt vad som är syftet med en sådan satsning.  
 
”Fortsätta arbetet med att erbjuda idéburna verksamheter att bedriva verksamhet på samma 
villkor som övriga organisationsformer”. Det är en viktig punkt, som Centerpartiet gärna 
stöder men vilka åtgärder som redan vidtagits och hur stort deltagande för idéburna 
organisationer är framgår inte närmare. 
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”Förvaltningen har tagit fram en digital utbildning kring syn- och hörselnedsättning”. Syftet 
och innehållet i utbildningen är oklar. Dessutom menar vi att den kompetens och erfarenhet 
som finns funktionshindersråden och hos organisationer som arbetar med äldrefrågor och/eller 
funktionsnedsättningsfrågor bör tas tillvara.  
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Protokoll nr 6/2023 
 

2023-06-13 

§ 8 
Stadsövergripande boendeplan 2024 med utblick mot 
2040  
ALD 2023/60 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till 
stadsövergripande boendeplan för 2024 med utblick mot 2040.  
  
Äldrenämnden överlämnar förslaget till kommunstyrelsen för 
beslut. 
  
Äldrenämnden överlämnar förslaget för kännedom till 
stadsdelsnämnderna, stadsbyggnadsnämnden och 
exploateringsnämnden. 
  

Särskilt uttalande 
Thomas Wihlman (C) lämnar ett särskilt uttalande från 
Centerpartiet. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 

Nike Örbrink (KD), Hugo Laigar (M) och Anette Hellström (M), 
Margita Jacobsson (L) och Thomas Wihlman (C) föreslår att 
nämnden beslutar enligt det gemensamma förslaget från 
Kristdemokraterna, Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutat i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Äldreförvaltningen har samordnat arbetet med den 
stadsövergripande boendeplanen i samverkan med berörda aktörer. 
Enligt befolkningsprognosen är 155 204 personer 65 år eller äldre i 
Stockholms stad. Det är knappt 4 000 fler än förra året. Flest 
personer över 65 år bor inom Södermalm, Hägersten-Älvsjö och 
Östermalm. Fram till 2040 beräknas gruppen över 80 år att 
fördubblas. Totalt har staden tillgång till 8 226 platser inom vård- 
och omsorgsboende. En ny inventering visar att det finns cirka 6700 
seniorbostäder i Stockholms stad. Planeringen för nya vård- och 
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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2023 
 

2023-06-13 

omsorgsboenden utgår liksom tidigare boendeplaner från, 
Huvudalternativet (Utvecklingsalternativet) samt utifrån den 
återinförda inriktningen 60/40. Men för att kunna belysa 
osäkerheten i framtida omsorgskonsumtion presenteras årets 
prognosresultat även utifrån ett till alternativ 
(Nulägesalternativet).  Prognosen visar att år 2040 finns 29 840 
omsorgstagare enligt Huvudalternativet (Utvecklingsalternativet) 
och 36 310 enligt Nulägesalternativet. För att möta behoven 
planeras 35 nya vård- och omsorgsboenden med totalt cirka 2 900 
platser fram till 2040. Av dessa boenden planeras 23 inom 
kommunal produktion och tolv boenden inom privat nyproduktion.  
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/60-1 Tjänsteutlåtande Stadsövergripande 
boendeplan 2024 med utblick mot 2040 

 ALD 2023/60-1.1 8. Bilaga 1 - Stadsövergripande 
boendeplan 2024 med utblick mot 2040 
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Äldrenämnden 13 juni 2023 
 
Ärende 8 
Dnr: ALD 2023/60 
 
Boendeplan 2024 med utblick mot 
2040 
 
Nike Örbrink (KD) 
Hugo Laigar m.fl (M) 
Margita Jacobsson (L) 
Thomas Wihlman (C) 

 
 
Förslag till beslut 
 

1. Att delvis godkänna Boendeplan 2024 med utblick mot 2040  
2. Att därutöver anföra följande 

 
Fram till 2040 beräknas gruppen över 80 år att fördubblas. Detta kräver stora satsningar och 
investeringar i äldreomsorgen – både i personal och fastighetsbestånd. Den äldres behov och 
förutsättningar måste alltid vara i fokus för att säkerställa ett värdigt åldrande. Våra partier vill 
därför se breda investeringar i äldre- och omsorgsboenden, seniorboenden och andra typer av 
profilboenden. Stockholm måste leva upp till ambitionen om att vara en äldrevänlig stad. 
  
Den politiska majoriteten har återinfört en 60/40-fördelning av äldreomsorg i egen och privat 
regi i ett läge där äldreomsorgen är i starkt behov av nyinvesteringar för att kunna möta den 
demografiska trenden. Konsekvensen av deras politik blir att det, förutom dagens 12 kända 
privata projekt, bara blir kommunala investeringar i vård- och omsorgsboenden fram till 2040. 
Investeringar i nya boenden kommer att behöva göras oavsett, men riskerar nu att bli en 
onödigt stor belastning på det kommunala investeringsutrymmet. Vi ser därför en risk med att 
detta riskerar undanträngningseffekter på möjligheten att samtidigt rusta upp befintligt 
kommunalt bostadsbestånd. 
  
I det känsliga ekonomiska läge staden och samhället befinner sig i, ser vi dessutom en risk 
med att ytterligare öka stadens skuldsättning följt av höga och dyra räntor för skattebetalarna. 
Därför bör privata aktörer som vill bidra till att fylla behovet av boenden välkomnas, snarare 
än motverkas. Staden bör istället vara öppen för privata alternativ när det finns möjlighet till 
det. På så sätt kan vi både motverka en brist på boendeplatser i framtiden och samtidigt 
undvika att öka stadens räntekostnader i onödan. 
 
En stor andel äldre bor i otillgängliga bostäder, det gäller såväl hyresrätter som bostadsrätter 
och villor. Flyttbenägenheten för gruppen skulle öka om det tillhandahölls större 
seniorboenden.  Överlag bör man vara medveten om att äldre har olika preferenser som man 
bör tillgodose och att det också är viktigt att bostäderna har en utformning som gör att 
hemtjänsten kan utföra sitt arbete när sådana behov finns.   
 
Vi tycker det är allvarligt att staden riskerar att gå miste om viktiga investeringar i 
äldreomsorgen till följd av majoritetens ideologiska skygglappar. Våra partier välkomnar 
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istället alla investeringar som kan förbättra äldreomsorgen för Stockholmarna. För Stockholm 
har inte råd att välja bort investeringar i äldreomsorgen. 
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2023-06-13 
 
Stadsövergripande 
boendeplan 2023 med 
utblick mot 2040 

 
Ärende 8 
 
Thomas Wihlman (C) 

 
Särskilt uttalande  
 
Centerpartiet välkomnar den både välskrivna och omfattande boendeplanen som tagits fram. 
Samtidigt finns det osäkerhetsfaktorer som hade förtjänat en djupare analys. Detta är naturligt 
med en så lång planeringshorisont som till 2040, men det krävs dock alltjämt beredskap för 
justeringar.  
 
Till osäkerhetsfaktorerna hör teknikutvecklingen. Nya forskningsrapporter pekar på de höga 
kostnaderna som utveckling och genomförande av ny teknik innebär, en risk för en redan idag 
ekonomiskt och personalmässigt ansträngd verksamhet. Kostnadsutvecklingen och tillgång 
till medarbetare, både inom själva verksamheten men även inom byggsektorn är andra 
riskfaktorer. Ytterligare en faktor är att de bostäder som äldre i Stockholm idag bor i ofta är 
av lägre standard och att Micasas bostäder har eftersatt underhåll som äldreomsorgen nu får 
hantera konsekvenserna av. Det är också beklagligt att äldre inte involveras mer i planeringen, 
här liksom i andra projekt man berörs av.  
 
För att göra situationen mer hanterbar och flexibel bör privata aktörer, som nu snarare blir 
hämmade av 60/40-målet och idéburen verksamhet kunna få bidra mer både beträffande drift 
och till att nya äldreboenden byggs. Däremot finns det nog inga möjligheter i nuvarande läge 
att nå ett mål om att alla äldre över 65 ska kunna få en äldrebostad om man vill. Detta riskerar 
i så fall att gå ut över den kraftigt ökande och bostads- och vårdbehövande andelen 80- och 90 
plus-are vars behov tydligt markeras i underlaget.    
   
Samtidigt är bilden av vad äldre efterfrågar oklar och varierar sannolikt i olika åldersgrupper 
och utifrån de individuella behoven. De som idag är på väg in i pensionsåldern ställer 
dessutom kanske högre krav på sina boenden än vad dagens äldre gör, vilket också kan 
komma att påverka utvecklingen. Vad som efterfrågas kan även ha att göra med vad som är 
tillgängligt och hur exempelvis hemtjänsten fungerar. Därför bör här typen av strategiskt 
viktiga rapporter kompletteras med konsekvensanalyser med användandet av såväl kvantitativ 
forsknings- som scenariometodik för att tjäna som bra besluts- och planeringsunderlag.  
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§ 9 
Upphandlingsdokument för central 
entreprenadupphandling avseende Hornskrokens vård- 
och omsorgsboende  
ALD 2023/107 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till 
upphandlingsdokument för central entreprenadupphandling 
avseende Hornskrokens vård- och omsorgsboende. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stad införde ett valfrihetssystem för vård- och 
omsorgsboenden den 1 juli 2008. Kommunfullmäktige beslutade i 
samband med detta att vård- och omsorgsboenden, i förekommande 
fall, ska upphandlas genom centrala entreprenadupphandlingar. 

I budget 2023 beslutades att ansvaret för genomförande av centrala 
entreprenadupphandlingar av vård- och omsorgsboenden flyttas 
över från kommunstyrelsen till äldrenämnden. Det är därmed 
äldrenämnden som nu ansvarar för centrala 
entreprenadupphandlingar. 

Södermalms stadsdelsnämnd beslutade den 23 mars 2023 att 
rekommendera äldrenämnden att en central upphandling genomförs 
avseende driften av Hornskrokens vård- och omsorgsboende, vilket 
även inkluderar Pensionat Hornskroken. Äldrenämnden beslutade 
om ärendet den 25 april 2023. Kommunfullmäktige beslutade att 
godkänna förslaget till att upphandla driften av Hornskrokens vård- 
och omsorgsboende genom en central entreprenadupphandling den 
29 maj 2023. 

I enlighet med äldrenämndens delegationsordning, ansvarar 
förvaltningschef för äldreförvaltningen för att genomföra beslutad 
entreprenadupphandling, vilket även omfattar att fatta 
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tilldelningsbeslut och teckna avtal i enlighet med tilldelningsbeslutet. 
Det är dock äldrenämnden som beslutar om upphandlingsdokument 
som ligger till grund för central entreprenadupphandling av vård- och 
omsorgsboenden.  

I enlighet med uppdraget har äldreförvaltningen, i samarbete med 
Södermalms stadsdelsförvaltning och stadsledningskontoret, utarbetat 
ett förslag till upphandlingsdokument. 

Upphandlingar av entreprenaddrift av stadens vård- och 
omsorgsboenden genomförs enligt lag om offentlig upphandling 
(LOU). När avtal är tecknat överlåts förvaltning och uppföljning av 
avtal till den stadsdelsnämnd där boendet är beläget. 

Upphandlingen avser verksamhetsdrift av Hornskrokens vård- och 
omsorgsboende, inklusive Pensionat Hornskroken, och innebär att 
entreprenören ska ge service, omvårdnad, aktiviteter och hälso- och 
sjukvård till de enskilda som bor på detta boende samt för de som 
vistas tillfälligt på Pensionatet.  

Avtalstiden är från och med den 1 februari 2024 till och med den 31 
januari 2027. Om parterna är överens kan avtalet förlängas med 
samma villkor i tre år med möjlighet till ytterligare förlängning om 
först tre år och därefter i ytterligare två år. Längsta möjliga avtalstid är 
till och med den 31 januari 2035. 

Stadens samlade erfarenheter av tidigare centrala 
entreprenadupphandlingar och stadsdelsförvaltningens kunskap från 
uppföljning av befintliga avtal, har tagits till vara för att 
vidareutveckla och förtydliga upphandlingsdokumentet.  

Mot bakgrund av att en central entreprenadupphandling avseende 
Linnégårdens vård- och omsorgsboende just nu genomförs utifrån ett 
upphandlingsdokument som äldrenämnden beslutade om den 25 april i 
år, har det nu aktuella upphandlingsdokumentet endast ändrats 
marginellt. En del omformuleringar, förtydliganden, tillägg och/eller 
borttag av olika skrivningar har dock gjorts. 

 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/107-1 Tjänsteutlåtande Upphandlingsdokument 
för central entreprenadsupphandling av Hornkrokens vård- 
och omsorgsboende 

 ALD 2023/107-1.1 Bilaga 1. Upphandlingsdokument - 
Centralupphandling av Hornskrokens vård- och 
omsorgsboende 

 ALD 2023/107-1.2 Bilaga 1.1 - Bemanning och 
täthetsscheman Hornskrokens vård- och omsorgsboende 
2024 

 ALD 2023/107-1.3 Bilaga 1.2 - Boendebilaga Hornskrokens 
vård- och omsorgsboende 2024 
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§ 10 
Remiss av Motion om att ta fram en handlingsplan samt 
åtgärder för att förenkla tillskapandet av fler attraktiva 
seniorbostäder i Stockholm  
ALD 2023/59 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar på remissen 
och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
  

  

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 

Hugo Laigar (M) och Anette Hellström (M) föreslår att nämnden 
beslutar enligt förslaget från Moderaterna. 

Thomas Wihlman (C) ansluter sig till Moderaternas förslag till 
beslut. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutat i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Sammanfattning av ärendet  
I en motion skriver Johan Nilsson (M) att Stockholm behöver fler 
seniorbostäder, och fler attraktiva seniorbostäder med olika profil 
och inriktning. För att komma tillrätta med detta behöver Stockholm 
ta fram en handlingsplan för hur fler seniorbostäder kan tillskapas, 
hur de kan bidra till en bättre social hälsa bland äldre, och hur de 
ekonomiska och tekniska frågorna kan lösas så att det finns 
ekonomiska möjligheter att bygga den här typen av bostäder. 
  

Tillgängliga bostäder med ett socialt innehåll är, enligt 
äldreförvaltningen, en viktig byggsten i arbetet för att fler äldre ska 
kunna leva ett gott liv som seniorer. Äldreförvaltningen samordnar 
den årliga stadsövergripande äldreboendeplanen vars syfte är att 
säkerställa en trygg boendesituation för målgruppen med de 
bostäder som behövs och efterfrågas av äldre. Här är seniorbostäder 
en viktig del. Äldreförvaltningen anser att pågående arbete med 
äldreboendeplan 2024, pilotområden inom äldrevänlig stad samt 
budgetuppdrag kring seniorbostäder svarar upp mot ambitionen i 
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motionen. Äldreförvaltningen ser inget behov av ytterligare en 
handlingsplan utöver ovan nämnda. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/59-2 Tjänsteutlåtande Remiss av Motion om att 
ta fram en handlingsplan åtgärder för att förenkla 
tillskapandet av fler attraktiva seniorbostäder i Stockholm 

 ALD 2023/59-2.1 10. Bilaga 1 - Motion om handlingsplan 
för fler seniorbostäder 
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Äldrenämnden 13 juni 2023 
 
Ärende 10 
Dnr: ALD 2023/59-1 
 
Motion om att ta fram en 
handlingsplan samt åtgärder för att 
förenkla tillskapandet av fler attraktiva 
seniorbostäder i Stockholm 
 
Hugo Laigar m.fl (M) 

 
 
 
Förslag till beslut 
 

1. Att äldrenämnden bifalla motionen 
2. Att därutöver anföra följande 

 
Vi delar förvaltningens bild i att boendeplanen är ett viktigt dokument för den demografiska 
utvecklingen och behovet av äldreomsorg i Stockholm. Det som motionen menar vidare är dock 
att se bortom numerär för att se till att det Stockholm som vi bygger är vad stockholmarna 
efterfrågar.  
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§ 11 
Anmälan av ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 § SoL, 
kvartal 1 2023  
ALD 2023/86 
 

Beslut  
Äldrenämnden överlämnar anmälan med sammanställning av 
stadsdelsnämndernas rapportering av ej verkställda beslut för kvartal 1 
år 2023 till kommunfullmäktige. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 

 

Sammanfattning av ärendet  
I enlighet med socialtjänstlagen är kommunerna skyldiga att 
kvartalsvis rapportera alla gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § SoL som 
inte verkställts inom tre månader. Rapportering ska ske till 
tillsynsmyndigheten Inspektionen för vård och omsorg (IVO) samt 
kommunens revisorer.  
  

I ärendet redovisas de 257 beslut som stadsdelsnämnderna rapporterat 
till IVO, revisionskontoret och äldreförvaltningen avseende kvartal 1, 
år 2023. Redovisningen omfattar beslut som vid kvartalets slut fortsatt 
var ej verkställda, beslut som verkställts och beslut som avslutats. 
Totalt var 167 beslut fortsatt ej verkställda. Majoriteten av besluten, 
cirka 90 procent avsåg beslut där den enskilde tackat nej till 
erbjudanden om plats, främst beroende på att den enskilde inte vill 
flytta till ett boende i dagsläget. Tolv beslut avsåg enskilda som valt 
att avstå insatser med anledning av covid-19-pandemin. Avbrotten i 
verkställigheten och dröjsmål relaterade till covid-19 fortsätter att 
minska.  
  

Totalt verkställdes 63 beslut under kvartal 1 och 27 beslut avslutades. 
Främsta orsaken till att besluten avslutats var att den enskilde återtagit 
sin ansökan.  

Sida 27 (34)



 
 

Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2023 
 

2023-06-13 

 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/86-1 Tjänsteutlåtande Anmälan av rapportering 
av ej verkställda beslut 

 ALD 2023/86-1.1 11. Bilaga 1 - Sammanställning ej 
verkställda beslut kvartal 1 2023 

 

Sida 28 (34)



 
 

Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2023 
 

2023-06-13 

§ 12 
Anmälan av månadsrapport för maj 2023  
ALD 2023/35 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger månadsrapporten till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/35-5 Månadsrapport maj 2023 
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§ 13 
Anmälan av protokoll från Förvaltningsgruppens (FG) 
sammanträde den 7 juni 2023  
ALD 2023/74 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/74-5 Protokoll förvaltningsgruppen 2023-06-07 
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§ 14 
Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråds (KPR) sammanträde den 7 juni 2023  
ALD 2023/14 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/14-11 Protokoll nr 6 KPR 2023-06-07 
 ALD 2023/14-11.1 Bilaga 1. KPRs yttrande - Boendeplan 

2024 med utblick mot 2040 
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§ 15 
Anmälan av protokoll från det gemensamma för 
socialnämnden, äldrenämnden och 
överförmyndarnämnden råd för funktionshinderfrågors 
sammanträde den 8 juni 2023  
ALD 2023/15 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/15-11 FH-rådets protokoll 8 juni 2023 
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§ 16 
Anmälan av beslut fattade på delegation 2023  
Inga beslut fanns att anmäla. 
ALD 2023/23 
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§ 17 
Övriga frågor  
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